



**INFORMATION · INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMORANDUM · INFORMATION
 ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATII**

Brussels, January 1984

SOCIAL FUND : FIFTH TRANCHE AND TOTAL FOR 1983 (1)

At the initiative of Mr Ivor Richard, the Commission has just approved the fifth and final tranche of decisions allocating European Social Fund resources to applications made for assistance to projects in the Member States.

The total funding granted in this tranche is 724.55 million ECU, bringing the grand total for the year to 1,893 million ECU. This compares with funding totalling 1,532 million ECU in 1982. The increase over the 1982 level is thus around 23.5%, and the figure for 1983 is easily the largest ever granted by the Fund. Its distribution between Member States is given in the following table :

Breakdown by Member State of Social Fund Allocations in 1983

Member State	Mio ECU	%
Belgium	30.96	1.64
Denmark	42.20	2.23
France	279.33	14.75
Germany	106.57	5.63
Greece	123.80	6.54
Ireland	184.35	9.74
Italy	546.91	28.89
Luxembourg	0.95	0.05
Netherlands	23.40	1.24
United Kingdom	554.54	29.29
Total	1,893.01	100.00

Fifth tranche : major financial effort for youth training and employment aids

The bulk of the 724.55 million ECU of the fifth tranche has been earmarked for youth training and employment aids, as indicated in the following breakdown by beneficiary category :

	ECU
Textiles	: 8,415,222
Young people - training aids	: 390,139,186
Young people - employment aids	: 155,020,193
Women	: 11,399,835
Regions	: 60,323,650
Technical Progress	: 25,995,752
Handicapped people	: 73,255,267

(1) COM(83) 1891



P-1

INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE

Bruxelles, janvier 1984

FONDS SOCIAL : CINQUIEME TRANCHE ET TOTAL GENERAL POUR 1983 (1)

A l'initiative de M. Ivor Richard, la Commission vient d'approuver la cinquième série de décisions concernant l'octroi de la dernière tranche de crédits engagés par le Fonds social européen en réponse aux demandes de concours présentées par les Etats membres.

Le montant total du concours au titre de cette tranche est de 724,55 millions d'ecus, ce qui porte le total général pour l'année à 1.893 millions d'ecus, à comparer au total de 1.532 millions d'ecus pour 1982. L'augmentation par rapport à l'année 1982 est donc d'environ 23,5 %, de sorte que le concours au titre de l'année est bien le plus élevé jamais accordé par le Fonds. Sa répartition parmi les Etats membres est la suivante :

VENTILATION PAR ETAT MEMBRE DES CONCOURS DU FONDS SOCIAL EN 1983

ETAT MEMBRE	EN MILLIONS D'ECUS	POURCENTAGE
Belgique	30,96	1,64
Danemark	42,20	2,23
France	279,33	14,75
République fédérale d'Allemagne	106,57	5,63
Grèce	123,80	6,54
Irlande	184,35	9,74
Italie	546,91	28,89
Luxembourg	0,95	0,05
Pays-Bas	23,40	1,24
Royaume-Uni	554,54	29,29
TOTAL	1.893,01	100,00

Cinquième série : effort financier considérable en faveur de la formation des jeunes et de l'aide à l'emploi

Les 724,55 millions d'ecus de concours global au titre de la cinquième tranche ont été affectés à la formation des jeunes et à l'aide à l'emploi, selon la ventilation ci-dessous qui indique les catégories bénéficiaires :

Textiles	8.415,222
Jeunes - aides à la formation	390.139,186
Jeunes - aides à l'emploi	155.020,193
Femmes	11.399,835
Régions	60.323,650
Progrès techniques	25.995,752